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LUOTITALO-HANKE 
 
 
 
LAUSUNTOPYYNTÖ POLIISIHALLITUKSELTA. 
 
Poliisihallitukselta on pyydetty lausuntoa Turvallisuuskeskuksen Luotitalo-hankkeeseen. 
Lausuntopyynnössä pyydettiin arvioita Luotitalon käytöstä sekä mahdollisuudesta osallistua 
hankkeen kustannuksiin joko hankkeen rakennusvaiheessa tai myöhemmin sitoutumalla 
Luotitalon käyttöön esimerkiksi vuosisopimuksella. Poliisihallitus vastasi pyyntöön 
sähköpostitse 22.5.2024 seuraavasti: 
 
 
Porin turvallisuuskeskuksen "Luotitalo" -hanke 

  
Poliisihallitus on ollut hyvin informoitu Länsi-Suomen pelastusharjoitusaluesäätiön 
suunnitelmista rakennuttaa Porin turvallisuuskeskukseen ns. "Luotitalo". Poliisi on myös 
tukenut hankkeeseen liittyvää suunnittelua antamalla omaa asiantuntija-apuaan 
suunnittelutyön käyttöön. 

  
Poliisihallitus pitää erittäin hyvänä ja kannatettavana hankkeena, että kyseisenlaista 
harjoitteluinfraa (luotitalo) Länsi-Suomeen saataisiin rakennettua. Vastaanvanlaista, 
erityisesti poliisin erikoisjoukko- ja VATI-toiminnan tarvitsemaa harjoitteluinfraa on koko 
valtakunnassa nykyään varsin rajoitetusti. 
Poliisihallituksella ei ole mahdollisuutta osallistua hankkeen rahoittamiseen poliisin 
toimintamenomomentin puitteissa. Poliisihallitus ei pidä tarkoituksenmukaisena 
valtakunnallisen sopimuksen laatimista turvallisuuskeskuksen harjoitusalueen ja po. 
"Luotitalo" -infran käytöstä, koska poliisilaitokset vastaavat itse harjoittelutoiminnastaan. 

  
Poliisihallituksella on tiedossa, että jotkut poliisiyksiköt ovat jo aiemminkin hyödyntäneet 
turvallisuuskeskuksen aluetta ja infraa omaan operatiivisen toimintansa harjoitteluun. 
Poliisihallitus pitää varsin todennäköisenä, että poliisiyksiköillä on harjoitustoimintaa alueella 
jatkossakin ja etenkin, kun alueelle on rakentumassa suunnitteilla oleva luotitalo. 

  
Vesa Pihajoki, poliisiylitarkastaja 

 

 


